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Alsgewoond?DinkweerAlsgewoond?Dinkweer
Riku, Laurinda en Les sit Afrikaanse musiek in ’n nuwe rat

AS jy gedink het jy’t al als
gesien  of gehoor  is [Projek:
Nuwe maan] net die ding vir
jou. Dié reeks musiekparty
tjies wat deur die bekroonde
musikante en liedjieskrywers
Laurinda Hofmeyr, Les Javan
en Riku Lätti aangebied word,
is ’n nuwe en andersoortige
produksie wat jou twee maal
laat dink oor Afrikaans, mu
siek en partytjies.

Alé Smith het geluister hoe
dié drie kunstenaars met me
kaar en hul bemarker, Ronelle
Louwrens, gesels.

Riku Lätti, Laurinda Hofmeyr en Les Javan gesels oor die debuutproduksie [Projek: Nuwe Maan]. Foto: Hans Croukamp

Waar kom die idee vir ’n mu
siekpartytjie vandaan? Is so
iets al gedoen?

Laurinda: Dis eintlik alles Ronelle
se idee. Ons het in die winter by
haar gekuier net toe die KKNK
inskrywings moes in en ons weet toe
nie wat om te doen nie. Toe sê sy,
wat van Les? Ons is almal mal oor
Les se musiek.
Ronelle: Wil jy die waarheid hê? Kyk,
Riku en Laurinda is ’n baie goeie
kombinasie. Riku is vir my...
Les: ...die heel beste kunstenaar in
SuidAfrika.
Riku: Ek en Les is “acci” en “dental”.
Ronelle: Riku is die kontak, Les is
die roots en Laurinda is die brein
 die een vir fyn detail.
Riku: Jy gaan definitief geure van
elke persoon steeds sien. Maar overall
is dit soos ’n nice wolk, ’n duvet oor
alles.

Wat kan mense verwag?

Ronelle: Goeie musiek wat toegank
lik is en waarop jy kan dans. Dis
’n lekker proses.
Ronelle: Dis ’n proses, want ons
werk heeltyd daaraan.
Riku: Grense bestaan nie rêrig nie.
Daar kom ’n nuwe stukkie by en
dan groei dit. Dis soos ’n dier wat
loop en homself relevant maak.
Ronelle: Dis wat julle bymekaar
bring. Julle is al drie verskillend, maar
saam is dit iets ander. Dis altyd
anders.
Laurinda: Ons het elkeen ons eie
agenda. Ek kry al die wonderlikste
input. ’n Mens kan nie anders as om
geïnspireer te word nie.

Vir wie is die show?

Riku: Vir almal. Vir die wat wil dans
en ’n bietjie sosiaal wil wees.
Les: Die musiek wat ons doen, is
bestaande goed.
Riku: Dis lekker opgejazz  dit het
punch.
Les: Dis reggae, rock, vastrap, jazz.

Dis ’n lekker potjie. Ons het ook
’n DJ.

Hoe het julle op [Projek: Nu
we Maan] besluit?

Ronelle: Ons wou dit eintlik Die
Projek noem, toe maak iemand die
voorstel dat ons die maan deelmaak
daarvan.
Les: Les is met die maan gepla.
Riku: Jislaaik, ek weet nie waar dit
gaan eindig nie.
Laurinda: Wie weet?
Les: Dis ’n springboard vir nog songs
en nog werk.
Laurinda: Dis ’n heilige gees.
Les: Kyk, ons wil Afrikaanse musiek
in ’n ander rat sit.
Riku: Dis nou in só ’n rat, dis glad
nie eens snaaks nie. Punt is, Afrikaans
het die neiging om na elke musiekgen
re te gryp en die eenvoudigste, mees
afgewaterde goed te kies. Ons wil
die res van die meat kies en dit
toeganklik maak vir mense.
Les: Binne ’n maand gaan dit groei

en anders lyk. Ons het soveel idees.
Riku: Dis ’n langtermynding. Ons
wil eintlik die show internasionaal na
mense toe vat. Mense wat glad nie
eers Afrikaans kan verstaan nie. Ons
wil die musiek só inkleur op ’n manier
waarmee almal comfortable is. Die
woorde is cool, maar die beat gaan
dit in enige taal vertaal.

Julle is al drie bekroonde en
gerekende kunstenaars. Is
erkenning belangrik?

Les: Kyk, my probleem is nog altyd
ek wou nog nooit famous wees nie.
Fame is ’n job en die payment is altyd
laat. As kunstenaars sal ons natuurlik
roem kry, maar die musiek moet voor
staan.
Riku: Erkenning is ’n lekkertjie. Ons
werk vir die voorreg om te kan werk.
Laurinda: Musiek is nie bedoel om
alleen gemaak te word nie. Ek wil
my innerlike musikale kind happy kry.
As dit my minder famous maak, is
dit ook reg.

Stamp julle ooit koppe?

Riku: Ja, net een keer. Maar dit was
meer met ’n kitaar.
Laurinda: Die band is baie entoesias
ties.
Riku: Ek het vir JP twee jaar terug
op die KKNK gesien en toe het ons
gesê ons gaan nog saam optree.
Les: Ek en Oslen het al twee albums
saam opgeneem en ons is besig met
die derde een. DJ Cue is van Worce
ster.
Laurinda: Sy’s ’n aanwins.
Les: Maar sy het nog nie haar stempel
afgedruk nie.

Wat gaan hierna met [Projek:
Nuwe Maan] gebeur?

Riku: Kunstefeeste, groot stages. Ek
wil hê ons moet by events speel wat
spiritualiteit vier.
Les: ’n Celebration of life.
Laurinda: Iets met ’n goeie hart.

Riku is pas met ’n Saftatoekenning
vir klankontwerp vir die fliek Die

ongelooflike avonture van Hanna Hoe
kom benoem, Laurinda het al ’n hele
paar Kannatoekenings, asook ’n Sa
rie Pronkpluimtoekenning vir die
beste vroulike kunstenaar ingeoes, en
die kitaarghoeroe Les het vroeër van
jaar sy album Hiervandaan bekendge
stel. Resensente beskryf dit as blues
met so ’n bietjie gospel  én trans.
Gooi dié drie kunstenaars saam met
musikante JP en Oslen en DJ Cue
en jy is saam met die kunstenaars
in vir ’n verrassing.

Jy kan selfs oor jou ervaring twiet
en sien wat ander te sê het op ’n
groot skerm.

Met [Projek: Nuwe Maan] weet
niemand wat kan gebeur nie, so maak
seker jy is die volgende drie aande
om 20:30 in die kuierplek Al Capone,
want nie een aand gaan dieselfde wees
nie.

Besoek ook [Projek: Nuwe Maan],
wat moontlik gemaak is deur die SBA,
se Facebookblad as jy kaartjies vir
die partytjie wil wen.

’n Pluimpie vir ‘MesseinHenne’
DeBeer Cloete

EERSTENS is daar geen henne wat geslag
word en geen doellose geweld nie.

David Geysen (Ararat) van De Appelteater
groep bring dié keer ’n produksie op die planke/
veld wat geen feesganger emosieloos kan laat
nie.

Die storie is eenvoudig: ’n Boerin en haar
man woon net buite ’n klein dorpie waar
konserwatiewe, Calvinistiese denkwyses seë
vier.

Dan, op ’n dag, stuur die boer sy vrou na
die meulenaar, ’n eksentrieke, geletterde man
wat haar dwing om die lewe deur sy meelbe

smeerde bril te sien. Sy leer van haar man
en sy perde, om te skryf en om haar eie
denkwyse paradigmies te verskuif, maar wat
nou?

Dit is selde, indien ooit, dat jy ’n produksie
sien wat jou so beïndruk. Van die eerste keer
dat die boerin (Nadia Amin) haar mond
oopmaak, is jy geboei.

Die taal is . . . wel, Afrikaans en die waarhede
universeel.

Ja, daar is naaktheid en ja, die taal is kru,
maar is dit nie iets waarmee ons in elk geval
daagliks saamleef nie? Wees dus gewaarsku:
hierdie is ernstige teater, teater met ’n doel
en teater waaroor mense nog lank gaan praat.

Die stelontwerp is uitsonderlik. Daar is nie
’n deur of ’n plankie wat nie ’n spesifieke
doel het nie. Die taalgebruik herinner aan
Breytenbach, maar tog is dit uniek en vermeng
met oomblikke van sang. Die konsep is verfris
send, nuut en nooit vervelig nie.

Die spel van Nadia Amin, Hugo Maerten
en Albert Pretorius is oortuigend en met rukke
sit jy so met hoendervleis dat jy bibber van
die lekkerkry. Avantgarde teater op sy beste.
Bravo!

Die produksie word elke dag tot 9 April
om 19:30 op die Vredestraatsportterein opge
voer. Trek jou trui aan en maak jou reg vir
’n ervaring soos min.

As kiepie nie wil eiers lê nie, moet sy maar voel..


